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S/BR .0002.7.2012           

Protokół Nr  XXIII/12 
z XXIII sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 3 października 2012 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 16: 30. 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-           Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
-           Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Informacja o przebiegu  wykonania budżetu Miasta i Gminy Ryn za I półrocze 2012 r. 
9. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie udzielania bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa  
    użytkowania  wieczystego w prawo własności nieruchomości.                                           
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego  
     przy ul. M. Kopernika 6/4.                                                                                                                     
12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w  Rynie nazwy  
      ulica Warmińska.                                                                                                                                 
13. Podjęcie uchwały w sprawie  podziału miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze, ustalenia  
      ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.                      
14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody głosowania,  
      ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.                                  
15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Wieloletniego programu gospodarowania  
      mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2012-2016”.                                                                      
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
      mieszkaniowego zasobu gminy Ryn.                                                                                                   
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2012r.                                    
18. Sprawy rożne.    
19. Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                          
 
 
                                   

 

 



2 

 

 

Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XXIII Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej  Pan J. 
Guz. Stwierdził prawomocność obrad. Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnych punktów sesji Przewodniczący Rady udzielił głosu 
Panu Józefowi Zysk - Prezesowi Wojewódzkiego Związku Pszczelarzy w Olsztynie, który 
podziękował Burmistrzowi MiG Panu J. Karpińskiemu oraz radnym za wsparcie związku i 
uhonorował  Burmistrza  odznaką Polskiego Związku Pszczelarskiego. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – podziękował za odznakę i obiecał dalszą współpracę ze 
związkiem pszczelarzy. 
 
Pani A. Dołgan – pracownik Biblioteki Publicznej – wręczyła mieszkańcom Rynu, uczestnikom 
kursu, certyfikaty ukończenia kursu z  zakresu internetowych usług finansowych. 
 
Pani W. Prokopowicz uczestniczka kursu podziękowała za zorganizowanie kursu i poprosiła o 
dalsze wspieranie Biblioteki Publicznej w organizacji tego typu przedsięwzięć. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wniósł o z zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu: 
 - 13. Podjęcie uchwały w sprawie  podziału miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze, ustalenia  
        ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.                      
-  14. Podjęcie uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody głosowania,  
        ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.                                  
 - 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Wieloletniego programu gospodarowania  
        mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2012-2016”.                                                                      
 
Rada jednogłośnie, w obecności 15 radnych, przyjęła porządek obrad wraz z zaproponowaną 
powyżej zmianą. 
 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół  został przyjęty przez Radę  11 głosami - za , przy 4 głosach wstrzymujących się. 
 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych   
         w  okresie   między sesjami. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady : 
1/ zapoznał z pismem  Burmistrza MiG skierowanym do ZEAPOW o objęcie monitoringiem 
przecieku na dachu sali gimnastycznej ( w związku z wnioskiem Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego i Spraw Socjalnych przyjętym przez Radę Miejską na XXII sesji w dniu 29.08.12r. )  
- kserokopia pisma stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
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2/ odczytał podziękowania Burmistrza Bisztynka za okazane wsparcie finansowe po nawałnicy, 
która przeszła przez miasto i okolice w dniu 4 lipca 2012 roku 
- podziękowanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
 
 Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między     
          sesjami. Sprawozdanie - stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ przedstawiciele siedmiu samorządów ( Mikołajek, Węgorzewa, Giżycka, Rucianego - Nidy, 
Piszu, Mrągowa i  Ryn ) rozpoczęli współpracę w zakresie wspólnej promocji regionu, która w 
przyszłości umożliwi pozyskiwanie większych środków finansowych z zewnątrz 
2/ przewodniczący Mazurskiego Związku Międzygminnego Gminnego  złożył wypowiedzenie i  
dlatego dokonano wyboru nowego przewodniczącego ( spośród 32 kandydatur); wszystkie gminy 
podjęły uchwały dotyczące zmiany statutu Mazurskiego Związku Międzygminnego Gminnego – 
Gospodarka Odpadami, w związku z tym na terenie tych miast i gminy sprawami śmieciowymi 
będzie zajmował się związek 
3/ w miejscowości Słabowo odbyły się dożynki gminne, które zintegrowały mieszkańców 
4/ wojewoda zorganizowała konferencję z okazji 10-lecia dialogu społecznego 
5/ odbyły się zawody pożarnicze, na których Ochotnicza Straż Pożarna w Rynie zajęła pierwsze 
miejsce 
6/ spółka PGKiM złożyła wniosek  na budowę bajpasa na ul. Mazurskiej, ponieważ wszystkie 
ścieki płyną przez osiedle i występuje wybijanie ścieków w piwnicach zasobów spółdzielni 
7/ gmina złożyła wniosek na dwa zbiorniki do magazynowania wody Rynie 
8/ miasto Ryn i Olsztynek zostały przyjęte do sieci miast Sittasow 
9/ rada powiatu podjęła decyzję o  przekształceniu szpitala powiatowego w Giżycku w spółkę 
prawa handlowego 
10/ odbyła się konferencja podsumowująca wdrażanie Regionalnego Programu Operacyjnego w 
województwie warmińsko-mazurskim 
11/ sołectwa podejmowały decyzję o funduszach sołeckich. 
 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych – nie zgłoszono . 
Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
 
 
Ad.8  Informacja o przebiegu  wykonania budżetu Miasta i Gminy Ryn za I półrocze 2012 r. 
Ad.9  Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
Informacje stanowią załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz – poinformował, że: 
- dochody ogółem  plan 27 761 319,55 zrealizowano w wysokości 9 708 596,42 tj. 34,97%  
w tym:  dochody bieżące plan 16 535 822,55 wykonanie  8 998 965,96 tj. 54,42% , dochody 
majątkowe plan 11 225 497,00, wykonanie 709 630,46 tj. 6,32%  
- wydatki plan 30 570 827,23, wykonanie 9 671 772,17 tj. 31,64% 
w tym: wydatki bieżące plan 14 639 059,23  wykonanie7 492 845,78 tj. 51,18% 
wydatki majątkowe plan 15 931 768,00 wykonanie 2 178 926,39 tj. 13,68%. 

Burmistrz podkreślił, że na dzień dzisiejszy nie ma zagrożenia w realizacji budżetu. Nie ma na 
dzisiaj zagrożenia jeśli chodzi o inwestycję Ekomarina. Wykonawca nadrabia powstałe 
opóźnienie. W przypadku, gdyby  inwestycja jednak nie została zrealizowana w terminie będą 
naliczane kary umowne. Inwestycja wodno-kanalizacyjna w Wejdykach będzie zrealizowana w 
terminie. Być może w roku bieżącym uda się zawrzeć umowę odnośnie utwardzenia placu w 
Sterławkach, jednak realizacja inwestycji nastąpi dopiero w 2013r. 
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Wniosek na realizację drugiego etatu Ekomariny uzyskał 80% maksymalnej liczby punktów i jest 
na liście rezerwowej. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie udzielania bonifikaty od opłaty za przekształcenie   
          prawa  użytkowania  wieczystego w prawo własności nieruchomości.                                           
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa i Finansów 
poinformował, że  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
Przewodniczący Rady-  Pan J. Guz – poddał po głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielania 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa  użytkowania  wieczystego w prawo własności 
nieruchomości.                                           
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie,  
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/187/12 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego  
           przy ul. M. Kopernika 6/4.                                                                                                                     
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia  do 
sprzedaży, w trybie przetargowym lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku mieszkalnym 
wielorodzinnym przy ul. M. Kopernika 6 w Rynie wraz  z oddaniem w użytkowanie wieczyste  
przynależnej części działki oznaczonej nr 131/7 o pow. 188m2. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa i Finansów 
poinformował, że  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady-  Pan J. Guz – poddał po głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego przy ul. M. Kopernika 6/4.                                                                                                                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie,  
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/188/12 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w  Rynie nazwy  
           ulica Warmińska.                                                                                                                                 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa i Finansów 
poinformował, że  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady-  Pan J. Guz – poddał po głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 
drodze wewnętrznej położonej w  Rynie nazwy  ulica Warmińska.                                                                                                                                 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie,  
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/189/12 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
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Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie  podziału miasta i gminy Ryn na okręgi wyborcze,     
           ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu   
            wyborczym – punkt zdjęty z porządku obrad.                 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Ryn na stałe obwody   
           głosowania,  ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji   
           wyborczych - punkt zdjęty z porządku obrad.                              
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Wieloletniego programu gospodarowania  
            mieszkaniowym zasobem gminy w latach 2012-2016” - punkt zdjęty z porządku   
           obrad.                                                                 
 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad wynajmowania lokali wchodzących w   
           skład mieszkaniowego zasobu gminy Ryn.                                                                                                   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa i Finansów 
poinformował, że  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady-  Pan J. Guz – poddał po głosowanie projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
zasad wynajmowania lokali wchodzących w  skład mieszkaniowego zasobu gminy Ryn.                                                                                                   
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie,  
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/190/12 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.17  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2012r.                                    
 
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa i Finansów 
poinformował, że  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady-  Pan J. Guz – poddał po głosowanie projekt uchwały w sprawie   zmian 
budżetu gminy Ryn na 2012r.                                    
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie,  
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr XXIII/191/12 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.18  Sprawy rożne.    
 
Pan A. Jarmołowicz poinformował, że rodzice uczniów ze Sterławek Wielkich złożyli na ręce 
Pana Burmistrza petycję, aby odjazdy dzieci do szkoły odbywały się  w godzinach późniejszych. 
Z posiadanych przez niego informacji wynika jednak, że te odjazdy będą się odbywały jeszcze 
wcześniej. Pan A. Jarmołowicz poprosił o dodatkowy autobus, który obsługiwał by trasę do 
Sterławek. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że z dowożeniem dzieci do szkoły występują 
jeszcze problemy. Sprawa dowozu jest ciągle monitorowana, odbywają się spotkania z 
przewoźnikiem. Burmistrz zapewnił, że będzie robił wszystko, aby dowóz dzieci przebiegał 
sprawnie.  
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Pan K. Jarosz przypomniał, że swego czasu komisja postawiła wniosek, który został przyjęty 
przez Radę,  aby dowóz dzieci rozpoczynał się nie wcześniej niż o godz.6:40.  
 
Pan M. Szczebiot stwierdził, że na dowozie dzieci nie można oszczędzać. Przewoźnik musi 
dostosować się do zapisów zawartych w specyfikacji. 
 
Pan M. Kowal dodał, że Komisja Rewizyjna wnioskowała o zawarcie takiego zapisu w 
specyfikacji przetargowej. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że będzie naciskał przewoźnika, aby w sprawie  
dowozu coś jeszcze zrobił. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – poinformował, że na drzwiach przedszkola zauważył 
informację , że szkoła nie bierze odpowiedzialności za kurs szybkiego czytania, a na lekcjach 
jakaś osoba z zewnątrz pobiera od dzieci dane osobowe.  
 
Pani T. Jankowska - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – odparła, że do szkoły zgłaszają 
się różne firmy i rada rodziców wyraziła zgodę na kurs tzw. szybkiego czytania. Dodała, że sama 
podchodzi do takich spraw sceptycznie, bo jej zdaniem jest to wyciąganie pieniędzy od rodziców. 
Podczas pobytu na urlopie otrzymała informację, że jakaś osoba z firmy nagabuje rodziców. 
Decyzja o udziale  dziecka  w takim kursie należy wyłącznie do rodziców i część rodziców 
wyraziła na to zgodę. Dyrektor nie ponosi odpowiedzialności za to, co podpisuje rodzic, który jest 
dorosłym człowiekiem, czyta umowy i wie, co robi. Pani Dyrektor podkreśliła, że rada rodziców 
wyraziła zgodę na przeprowadzenie takiego kursu. 
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że odbyła się jakaś lekcja pokazowa, gdzie dzieci wypełniały jakiś 
dokument podając między innymi numer telefonu. Dodał, że do niego również zgłosił się 
przedstawiciel tej firm namawiając na udział córki w tym kursie, ale on z tego nie skorzystał. 
 
Pan J. Guz – Przewodniczący Rady – stwierdził, że jeżeli jakaś firma wchodzi na teren szkoły, to 
szkoła powinna o tym wiedzieć i zająć stanowisko. 
 
Pani T. Jankowska - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – podkreśliła, że rada rodziców 
zaakceptowała wejście przedstawiciela firmy na lekcje, aby pokazać dzieciom, jak można się 
uczyć szybkiego czytania. 
 
 
Ad.19  Zamknięcie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXIII sesji Przewodniczący Rady zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Jarosław Guz 
 

 
 

 


